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Slovo starostky 

To je teda počasí, to vám řeknu!! Na to, že pomalu končí školní rok a my bychom si měli užívat už skoro 
léta, tak nám ranní teploty připomínají spíše zimní dny! Ale tak určitě to brzy skončí a my se budeme moci 

radovat z vyšších teplot po celý den a z krásně rostoucí květinové a zeleninové zahrádky.      
Co mi však trochu kazí náladu, jsou neustálé podněty občana, který se obrací jak na kriminální policii  ČR, 
tak na Státní fond dopravní infrastruktury (od kterého máme dotaci na chodník) se stížnostmi o prošetření 
stavby chodníku. Nejenže to obec stojí peníze na zpracování nových posudků, ale především to ubírá čas 

mnoha lidem, kteří by se mohli věnovat daleko důležitějším věcem. Každopádně pevně věřím, že dotyčná 
osoba už zjistila, že na obci opravdu neholdujeme nekalým věcem, ale snažíme se o to, aby tady vše dle 
možností vzkvétalo a dařilo se.   
A jelikož se blíží prázdninový čas, přeji Vám všem nádherně strávené léto, ať už jen doma nebo někde na 
dovolence se spoustou zážitků.  A až se děti vrátí v září zpátky do školy, budou mít nové skoro sousedy ve 

formě nájemníků v bytovém domě a plně funkční kavárnu, kterou určitě jejich maminky nebo i tatínkové 
budou rádi využívat. 

DOTACE NA ENERGETICKOU KONCEPCI 
V květnu jsme podali žádost o dotaci na 

tvorbu místní energetické koncepce. 
Výsledkem by měl být dokument, podle 

něhož bychom měli postupovat při 
komplexním řešení zajištění dodávky a 
spotřeby energie. Bude to takový nástroj a 

návod, jak optimalizovat dodávku energie 
vůči energii spotřebované v obecních 

budovách. Tato 90% dotace byla již 
akceptována a po doložení ještě dalších pár 
dokladů by měla být schválena. 
 
DOTACE - ELEKTROINSTALACE ŠKOLY 

Taktéž jsme v květnu podali žádost o dotaci 
na MMR na již v předešlých číslech 

zmiňovanou rekonstrukci elektroinstalace ve 
škole. Rozhodnutí o schválených projektech 
bude vydáno až v září, tak uvidíme, jak to 

dopadne. 
 

SENZORY – DOTACE 
A ještě do třetice – máme již schválenou 85% 
dotaci na pořízení senzoru na měření 
dešťových srážek a dvou senzorů na statistiku 
silničního provozu. Před podpisem smlouvy 

s Moravskoslezským krajem musíme ještě 

také doložit pár dokumentů a pak již můžeme 
senzory pořídit. 

 
KOŠENÍ TRÁVY NA OBCI 

Až do tohoto týdne byl náš chlapský tým o 
jednoho méně, proto se vám mohlo zdát, že 
některé úseky obecních komunikací nebyly 

včas vykosené. Ale již jsou páni údržbáři zase 
v plném počtu, takže vše je již jak má být.   

 
ZVÝŠENÍ BEZPEČNOSTI NA MK8 
Byla jsem požádána, zda bych nemohla na 
dopravním oddělení v Třinci nějakým 
způsobem zajistit snížení rychlosti na naši 

místní komunikaci vedoucí od hlavní cesty ke 
kapličce, kde se pohybuje hodně dětí. Bylo 

vyvoláno místní šetření s policií ČR a z toho 
vzešly tyto závěry: Ani obytná zóna ani značka 
30km/h by nebyly vhodné. První zmíněné 

přináší s sebou plno nových stavebních úprav 
a ta druhá sama o sobě rychlost vozidel 

nesníží. Pouhé svislé dopravní značení totiž 
nepřinutí řidiče jízdu vozidla zpomalit. Je pak 
totiž jen na ukázněnosti řidičů a dohledu 
Policie ČR, zda je stanovená rychlost v zóně 
dodržována. Navrženy byly tedy zpomalovací 

pruhy. Ty však také samy o sobě přináší i 



negativní dopady – hluk, vibrace, emise, 
náročnější údržbu.  

 
Poštovní schránka 
Jen takové upozornění – pokud máte u domu 
jen jednu schránku s jedním jménem, můžete 

očekávat, že do ní dostanete jen například 
jednu Stonávku nebo jeden kalendář.  
Roznášející neví, kolik rodin bydlí v určitém 
domě. Pokud je vás více rodin, prosím, dejte 
si tam jména, ať je patrné, kolik výtisků patří 
do Vaší schránky.  

  
p. GUSTAV CHWISTEK – SMILOVICKÉ KURTY 
Nebýt výpomoci tří občanů Stříteže na 
tenisových kurtech ve Smilovicích dne 
13.5.2023, kteří reagovali na mou výzvu,  
tenisové kurty  by opět čekaly  na přípravu 
letošní sezóny. Poděkování patří zejména 
Honzovi Swienczkovi, Danielovi Lokajovi, 
Měčislavu Kaletovi a samozřejmě členu TJ 
Slavoj Český Těšín - Petrovi Šářecovi, 
hlavnímu koordinátorovi akce úpravy 
antukových kurtů ve Smilovicích. Areál 
Sportcentra Smilovice pod křídly OÚ 
Smilovice se teprve "rozjíždí" a snad do 
budoucna i místní sportovci a rodiče 
sportujících dětí se rozhýbou nejen  u 
sportovních klání, ale taky při organizovaných 
brigádách tohoto multifunkčního sportoviště, 

které pro 850 hlavou obec je nadstandardní a 
je žádoucí nabídku rozšířit min. do celého 
Mikroregiónu Stonávka. 
  
PRVNÍ SVATBA 
Musím se pochlubit, mám již za sebou své 

první střítežské oddávání     .  Byla to velmi 
příjemná a rychlá záležitost u kamarádů na 
zahradě. A věřte nebo ne, jejich sousedé si již 

také u mě i na matrice rezervovali svůj 
termín!! Takže neváhejte a hlaste mi své 

datumy svatby, protože já také občas nejsem 

v sobotu doma       
 
KOLAUDACE DOMU PRO SENIORY 
Konečně jsme se v prvním červnovém týdnu 
dočkali rozhodnutí o kolaudaci Domu pro 

seniory i kavárny. Po mnoha problémech, 
které se vyskytly, máme konečně dům 
zkolaudovaný. Za hlavní problém, který se 
vyskytl, počítám to, že nám Ministerstvo pro 
místní rozvoj odebralo původně schválenou 
dotaci jen kvůli tomu, že jsme udělali přísnější 

výběrové řízení na zhotovitele, než bylo 
v pravidlech a tím se stavba opozdila o jeden 
rok. Pak se už nabalovaly problémy 
s Covidem a nedostatkem dělníků, což vedlo 
k prodloužení termínu, s válečným 
konfliktem a navyšováním ceny díla až po   
nepřízeň počasí, která často stěžovala práci 
na stavbě. Tento poslední problém byl 
způsoben tím, že se kvůli podmínkám dotace 
musel zvolit termín začátku stavby na 
podzim. Ale po všech těchto peripetiích dům 
i kavárna stojí, vypadají nádherně a pevně 
věřím, že od července již budou bujet 
životem. 
 
I/68 
Pro Vaši informaci - z důvodu uzávěry dálnice 
směrem na Polsko se občas stane, že nám 
tady znovu přes obec projede kamión, na 
který již nejsme zvyklí. Toto omezení by mělo 
trvat do srpna. Taktéž rychlost vozidel se na 
této komunikaci zvyšuje. Vše evidujeme a po 
nainstalování senzorů budeme situaci řešit 
s Policií ČR.     

  
NA KAFÍČKO SE STAROSTKOU 
Je to již více jak půl roku, co tady starostuji, a 
tak bych byla ráda, kdybyste si přišli se mnou 
vypít kafíčko nebo čaj a popovídat si. A říct mi 
třeba, co se vám líbí nebo nelíbí, jaké máte 
nápady nebo návrhy na to, co udělat nebo 
neudělat v obci. Při této příležitosti vás mohu 
i provést po novém domě pro seniory, kdo 
bude mít zájem. Takže pokud si uděláte 
chvilku čas, přijďte ve středu 28.6.2023 v 16h 
do kulturního domu a můžeme si popovídat.  
 
AKCE: 
21.6. Zasedání ZO 
28.6. Na kafíčko se starostkou 
22.7. Střítežské léto 


